
 1 

PROTOKÓŁ  Nr XLI/10 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 30 czerwca 2010 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych na sesji było 13 radnych. Nieobecni: radna Justyna 

Terlecka(od momentu wprowadzania zmian do porządku obrad Pani Justyna Terlecka była 

obecna), radny Piotr Kowalczyk, wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Janusz Koczkodaj.  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1405.  

W sesji udział wzięli: 

• radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pan Sylwester Sobański – Burmistrz Bobolic, 

• Pani Mieczysława Brzoza – Zastępca Burmistrza Bobolic, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – Sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– Skarbnik gminy,  

 Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,   

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M- GOPS w Bobolicach, 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M- GBP w Bobolicach,  

Zaproszeni goście: 

 

• Pani Krystyna Bugaj-Wójcik – Radna Rady Powiatu,  

• Pani Renata Kowalska – Dyrektor SP w Bobolicach,  

• Pan Andrzej Niemczewski – Dyrektor ZSP w Dargini,  

•  Pan Krzysztof Kozakowski – Kierownik Biura ds. Społeczeństwa Informacyjnego – 

Urząd Marszałkowski Województwa Zachodniopomorskiego  

• Pani Magdalena Pietnoczka – Inspektor ds. oświaty 

• Sołtysi, 

• Nagrodzeni uczniowie oraz ich opiekunowie,   

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 
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Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia  6 maja 2010 roku.   

3. Wręczenie nagród „Uczeń na szóstkę” oraz za wybitne osiągnięcia w konkursach 

naukowych i innych.  

4. Trybuna sołecka.  

5. Trybuna obywatelska.   

6. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwał: 

1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok, 

2. w sprawie: zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Bobolice za 2009 rok, 

3. w sprawie ustalenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Bobolice oraz informacji  o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych 

instytucji kultury za pierwsze półrocze, 

4. w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania spłat lub rozkładania na 

raty wierzytelności Gminy Bobolice i jej jednostek organizacyjnych z tytułu należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny i niepodatkowych należności 

budżetowych o charakterze publiczno-prawnym, do którego nie stosuje się przepisów 

ustawy – Ordynacja podatkowa, 

5. w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, 

6. w sprawie ustalenia stawek opłat za korzystanie z cmentarzy i urządzeń cmentarnych 

na cmentarzach komunalnych Gminy Bobolice, 

7. zmieniająca w sprawie dokonania podziału samorządowej instytucji kultury – Miejsko 

-Gminnego  Ośrodka Kultury w Bobolicach i utworzenia Miejsko- Gminnego Ośrodka 

Kultury w Bobolicach i Biblioteki Publicznej w Bobolicach, 

8. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Zakładu Usług Komunalnych i 

Oświatowych w Bobolicach, 

9. w sprawie uchylenia uchwały. 

9. Wolne wnioski.  

10. Zakończenie obrad.  

 Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad 

projekt uchwały nr 10 w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu i udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu gminy za 2009 rok. 
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Wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad radni przyjęli 12 głosami „za”.  

(Nieobecna radna Justyna Terlecka) 

 Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad 

projekt uchwały nr 11 w sprawie przystąpienia Gminy Bobolice do Stowarzyszenia pod 

nazwą „Zachodniopomorska Sieć Teleinformatyczna”. 

Wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad radni przyjęli 11 głosami „za”, 

przy 1 głosie „wstrzymującym”. (Nieobecna radna Justyna Terlecka) 

  Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad 

projekt uchwały nr 12 w sprawie przystąpienia Gminy Bobolice do wspólnej realizacji 

projektów pn. „Wrota Parsęty II – infrastruktura społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu 

Parsęty” oraz „Wrota Parsęty II -  Usługi społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty”.  

Od tego momentu obecna na sesji radna Justyna Terlecka. 

Wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad radni przyjęli 12 głosami „za”, 

przy 1 głosie „wstrzymującym”. (Obecna radna Justyna Terlecka) 

 

 Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XL sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 6 maja 2010 roku   był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

Protokół z XL sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 13 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Wręczenie nagród „Uczeń na szóstkę” oraz za wybitne osiągnięcia w 

konkursach naukowych i innych.  
 Pan Przewodniczący poinformował, że nagroda „Uczeń na szóstkę” zgodnie z 

uchwałą Rady Miejskiej przysługuje jednemu uczniowi danej placówki.   

Tytuł „Ucznia na szóstkę” otrzymali uczniowie 2 szkół: 

1) Agata Bujnicka, która jest absolwentką Szkoły Podstawowej w Bobolicach, uzyskała 
średnią ocen 5,82, oraz 97,5% punktów ze sprawdzianu po klasie VI.  

2) Martyna Adamczak uczennica Szkoły Podstawowej w Dargini, uzyskała średnią 
ocen 5,09, oraz 87% punktów ze sprawdzianu po klasie VI.  
 

 Pan Przewodniczący poinformował, że zgodnie z regulaminem, który obowiązuje w 

Gminie Bobolice oprócz nagrody „Uczeń na szóstkę” są przyznawane inne nagrody                            
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tj. za wybitne osiągnięcia w konkursach naukowych, sportowych i innych. Nagrody te są 

przyznawane na zakończenie roku szkolnego jako uwieńczenie sukcesów i trudów uczniów w 

toku całorocznej pracy.  

Nagrodzeni to: 

1) Mateusz Dzieciątka – uczeń Szkoły Podstawowej w Bobolicach, laureat 

ogólnopolskiego konkursu „Młody Europejczyk”. 

2) Aleksandra Pilipionek – uczennica Szkoły podstawowej w Bobolicach, finalistka 

ogólnopolskiego konkursu historycznego „Zdarzyło się 20 lat temu”.  

 Uczniowie obecni byli na sesji ze swoimi rodzicami oraz dyrektorami szkół. Nagrody 

rzeczowe, gratulacje oraz kwiaty wręczyli burmistrz Sylwester Sobański, zastępca burmistrza 

Mieczysława Brzoza, przewodniczący Rady Miejskiej w Bobolicach Zdzisław Czarnecki .  

Ad. 4. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 5. Trybuna obywatelska  
W trybunie obywatelskiej głos zabrali:  

1. Pani Krystyna Bugaj – Wójcik – powiedziała, że jako radna powiatowa próbuje 

walczyć z drogami powiatowymi na terenie Gminy Bobolice. W ostatnim czasie 

odbyła się sesja w powiecie, gdzie zgłosiła interpelacje, jedna z nich dotyczyła 

właśnie dróg. Pani  radna otrzymała obietnice, że drogi w swoim czasie zostaną 

naprawione. Następna sprawa jaka została poruszona na sesji powiatowej, to sprawa 

utworzenia publicznej szkoły średniej w Bobolicach. Pani Bugaj – Wójcik uważa, że 

taka szkoła jest bardzo potrzebna społeczeństwu w Gminie Bobolice. Powiedziała, że 

stara się jak najlepiej wypełniać swoje obowiązki jako radna powiatowa, nie mniej 

jednak uważa, że radni powiatowi są traktowani „po macoszemu”, są sprawy o 

których nikt radnych nie informuje. Radna powiedziała, iż dowiedziała się o 

spotkaniu, które odbyło się pod koniec maja w Urzędzie Miejskim w Bobolicach i 

dotyczyło właśnie utworzenia szkoły. Radni powiatowi nic o takim spotkaniu nie 

wiedzieli. Kolejnym tematem jest obelisk w miejscowości Dobrociechy, pani 

Krystyna Bugaj – Wójcik miała nadzieje i prowadziła rozmowy z władzą urzędu, iż 

odsłonięcie tablicy pamiątkowej odbędzie się przy udziale gości z Demmin, którzy 

będą obecni na uroczystości 670 – lecia nadania praw miejskim Bobolicom. Niestety 

delegacja z Niemiec nie będzie mogła uczestniczyć w wydarzeniu odsłonięcia tablicy. 

Pani radna zaprosiła wszystkich obecnych na tą uroczystość, która odbędzie się 10 
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lipca br. o godz. 15.00. Następnie radna zapytała czym się kierowała kapituła przy 

przyznawaniu odznaczeń Srebrnego Boboliczaka. Zwróciła się radna do 

przewodniczącego Rady Miejskiej, iż mieszkańcy Bożniewic zgłaszali problem 

świerków, które zagrażają posesji, ale żadnej odpowiedzi nie uzyskali. Na 

zakończenie pani Bugaj – Wójcik powiedziała, że nie będzie mogła zostać do końca 

obrad, w związku z posiedzeniem komisji, ale jeśli będą do niej jakieś sprawy, pytanie 

to chętnie wysłucha. 

 Odnośnie  sprawy świerków odpowiedzi udzielił przewodniczący Rady Miejskiej w 

Bobolicach Zdzisław Czarnecki mówiąc, iż tym problemem się już jakiś czas temu 

zajął i sprawa wkrótce będzie załatwiona.  

Burmistrz Sylwester Sobański odniósł do wypowiedzi pani radnej powiatu Krystyny 

Bugaj – Wójcik mówiąc, że jeśli chodzi o drogi to bardzo dużo dróg zostało 

zniszczone po zimie, środki które miały być przeznaczone na remont tych dróg, 

zostały wykorzystane na odśnieżanie. Wszystkie zarządy dróg mają deficyt finansowy, 

jeśli chodzi o dalsze remonty poszczególnych dróg. Dyrektor powiatowy wraz z 

pracownikami był na spotkaniu z burmistrzem i dyrektor zwrócił się z prośbą o to aby 

burmistrz ze swojej strony przystąpił do likwidacji krzaków i drzew znajdujących się 

przy drogach powiatowych a oni zrobią remont dróg powiatowych. Burmistrz 

wystąpił do dyrektora PUP o przydział bezrobotnych aby w ramach prac 

interwencyjnych zatrudnić ludzi do wykonania tej pracy, jednak do chwili obecnej nie 

uzyskał odpowiedzi. Pan Sylwester Sobański zwrócił się również do Zakładu Karnego 

w  Starem  Bornem aby może więźniowie wykonali te zadanie. Okazało się, że 

skazani nie posiadają uprawnień obsługi sprzętu niezbędnego do wykonania tej pracy. 

Natomiast jeśli chodzi o szkołę średnią to burmistrz powiedział, że odbyło się 

spotkanie wszystkich radnych i byli również zaproszeni przedstawiciele Starostwa 

Powiatowego. Na obecną chwilę nie ma możliwości utworzenia szkoły średniej w 

Bobolicach ze względów finansowych, lokalowych jak i z powodu braku kadry 

nauczycielskiej. Odnośnie odsłonięcia tablicy pamiątkowej pan burmistrz powiedział, 

że ze względu na napięty program obchodów „Dni Bobolic” nie udało się, tego punktu 

umieścić w programie. Pan Sylwester Sobański potwierdził swoją obecność na 

uroczystości odsłonięcia tablicy. 

Pani Krystyna Bugaj –Wójcik zapytała, czy prawdą jest, że prywatna szkoła pn. 

„Nauta” zostanie przeniesiona do obiektu mieszczącego się przy ulicy Głowackiego w 

Bobolicach. Odpowiedzi udzielił burmistrz mówiąc, że prawdą jest iż szkoła „Nauta” 

zostanie w to miejsce przeniesiona, ale ta szkoła liczy około 50 uczniów. Dla naszej 
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gminy żeby taka inwestycja jak szkoła średnia się opłacała, musi liczyć 150 uczniów. 

Rozwiązaniem mogła by być likwidacja szkoły na ulicy Pocztowej i prowadzenie w 

tym miejscu zajęć dla uczniów miasta i gminy Bobolice. 

Głos zabrała również radna Zofia Kęcel, mówiąc że słuchając tych wszystkich 

wypowiedzi odnośnie utworzenia szkoły średniej ma się wrażenie, że radni nie są 

zainteresowani tą sprawą , co jest oczywiście błędem. Wielokrotnie ta sprawa była 

tematem posiedzeń komisji, odbyło się spotkanie wszystkich radnych. Rada Miejska 

jest zainteresowana tą sprawą, czynione były badania, ankiety rodziców i uczniów ale 

na takie przedsięwzięcie potrzebne są środki finansowe. Największą rolę odgrywa 

tutaj jednak starostwo, rada powiatu i to przede wszystkim od nich zależy czy szkoła 

powstanie i czy będzie funkcjonować. 

Pani Krystyna Bugaj – Wójcik ustosunkowując się do wypowiedzi radnej Zofii Kęcel 

powiedziała, że poruszając sprawę utworzenia szkoły średniej nie było w jej intencji 

nikogo urazić, wręcz przeciwnie. 

 

Ad.6. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie w okresie między sesjami, przedstawił Pan Sylwester 

Sobański  Burmistrz Bobolic, powiedział, że 13 maja br. odbyło się otwarcie ofert na 

dowozy dzieci do szkół na lata 2010-2012, do przetargu przystąpiło 4 oferentów: 

- Veolia Transport Sp. z o. o. z Torunia /oferta odrzucona z powodu wpłaty po terminie – 

wadium/; 

- Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej Sp. z o. o. z Koszalina; 

- Przedsiębiorstwo PKS Gryfice Sp. z o. o. z Gryfic; 

- Przedsiębiorstwo Usługowo – Handlowe „MECHANIK” Sp. z o. o. z Tychowa. 

Przetarg wygrało Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej Sp. z o. o. z Koszalina, gdyż 

zaoferowało najniższą cenę. Do 2 lipca 2010 roku pozostali oferenci mają czas do złożenia 

odwołania do Prezesa Krajowej Izby Odwoławczej, jeżeli odwołań nie będzie to po dniu 2 

lipca br. zostanie podpisana umowa z PKS Koszalin. 27 maja odbyło się posiedzenie 

Powiatowej Rady Zatrudnienia, i tak przedstawia się sytuacja naszej gminy w porównaniu z 

innymi na koniec kwietnia br.: 

• Stopa bezrobocia wyniosła średnio w woj. zachodniopomorskim – 16,8%, 

- najwyższa stopa bezrobocia występowała w pow. choszczeńskim – 27,5%, 

- w pow. koszalińskim wyniosła – 24,3%, 

- miasto Szczecin – 9,2%, 
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- miasto Koszalin – 10,7%; 

- w gminie Bobolice – 14, 9%,  

- w gminie Polanów – 17,1% /najwyższy wskaźnik bezrobocia/ 

- w gminie Mielno – 8,2% /najniższy wskaźnik bezrobocia/. 

Porównując: to w roku 2009  liczba bezrobotnych w gminie Bobolice wynosiła 870 a na 

koniec kwietnia 2010 roku wynosiła 940. Największy wzrost bezrobocia jest w gminie 

Polanów, następnie w gminie Świeszyno. 

7 maja 2010 roku wspólnie z panią Grażyną Wiater – Ubysz i panem  doktorem Osadowskim 

pan burmistrz uczestniczył w obradach Rady Ochrony Przyrody w Szczecinie, natomiast 21 

czerwca br. razem z panią Grażyną Wiater – Ubysz uczestniczył i panem Ireneuszem 

Bieleckim, pan Sylwester Sobański uczestniczył w posiedzeniu Komisji Oddziaływania na 

Środowisko, te dwie komisje są organami doradczymi Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska. Tematem posiedzenia była budowa kanalizacji w ośrodku wczasowym w 

Poroście /obecna nazwa to Porost Spokojny/. Sprawa budowy kanalizacji ciągnie się już 

bardzo długo, pomimo przedstawienia raportu oddziaływania na środowisko, który był 

opracowany przez dr Osadowskiego nie udało się przekonać komisji Oddziaływania na 

Środowisko i do chwili obecnej nie ma żadnej odpowiedzi. 

Od 28 maja do 30 maja wspólnie z panią burmistrz Mieczysławą Brzozą, radnym Arturem 

Tomczakiem, tłumaczem Elżbietą Tokarz i zespołem „Ziemia Bobolicka” pan burmistrz 

uczestniczył w XIX obchodach święta Rzeki Penne. Zespół po raz pierwszy wykonał taniec 

latynoamerykański, który został bardzo gorąco przyjęty i wzbudził duży aplauz wśród 

mieszkańców Demmin. 11 czerwca br. odbył się przetarg na „Prace wykończeniowe w 

Gimnazjum Publicznym w Bobolicach – Pawilon wraz z zagospodarowaniem terenu”. 

Zamawiający przed otwarciem ofert poinformował obecnych na otwarciu ofert, że zamierza 

przeznaczyć na realizację zadania kwotę: 3.489.593,66 zł brutto. Do przetargu przystąpiły 

trzy firmy: 

1. Przedsiębiorstwo Produkcyjno- Handlowe Usługowo –„MATEXIM” z Białogardu za 

cenę 3.697,629,08 zł brutto; 

2. Zakład Ogólnobudowlany Usługi Transportowe Roman Wawszczyk z Manowa za cenę 

3.179.308,42 zł brutto; 

3. Przedsiębiorstwo Budowlane „BUDOMAL” Słowik, Subalski, Zięba z Koszalina za cenę 

3.631.257,99 zł brutto. 

Przetarg wygrała firma pana Romana Wawszczyka z Manowa, plac budowy został im 

przekazany i pan burmistrz powiedział, że znając wykonawcę, jest przekonany iż prace uda 
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się zakończyć do końca sierpnia br. Powstaną tam również trzy pomieszczenia, do których 

zostanie przeniesiona szkoła „Nauta”. 

Pani Mieczysława Brzoza, zastępca Burmistrza Bobolic powiedziała, że 

pierwszą sprawą o  jakiej  chciałaby powiedzieć to jest sprawa Kapituły Srebrnego 

Boboliczaka. Odbyły się dwa spotkania kapituły: pierwsze - 12 maja , drugie – 24 czerwca br. 

Na tym drugim potkaniu kapituła zakończyła swoje obrady i wytypowała osoby, którym 

przyznała tytuł Srebrnego Boboliczaka w dowód uznania za wkład w rozwój miasta i gminy 

Bobolice. Wytypowanych zostało 75 osób, które na sesji 16 lipca 2010 r. to wyróżnienie 

otrzymają. Ustalone są kategorie, kto w jakiej kategorii otrzyma to odznaczenie,  kapituła  

liczy się z tym iż  będą słowa krytyki, jest tego świadoma. Kapituła liczy 7 osób: 

1. Pan Juliusz Glaser – przedstawiciel organizacji pozarządowych; 

2. Pan Michał Szugalski – przedstawiciel przedsiębiorców; 

3. Pani Zofia Kęcel – przedstawiciel Rady Miejskiej w Bobolicach, długoletni 

nauczyciel, wychowawca wielu pokoleń boboliczan; 

4.  Pani Alina Karolik – kierownik Urzędu Stanu Cywilnego w Bobolicach, 

wcześniej pracowała w biurze Rady Miejskiej w Bobolicach; 

5. Pani Mieczysława Brzoza – przedstawiciel burmistrza, 

6. Pani Jolanta Pindelska – przedstawiciel placówek oświatowych i kadry 

kierowniczej, wieloletni nauczyciel, dyrektor z ponad 30 – letnim stażem pracy; 

7. Pan Zdzisław Czarnecki – przewodniczący Rady Miejskiej w Bobolicach i 

przedstawiciel środowisk wiejskich naszej gminy. 

Są to osoby, które samym sobą już coś prezentują, coś w życiu osiągnęły, są osobami 

szanowanymi i potrafią zająć stanowisko najbardziej obiektywne. Pani burmistrz 

podziękowała wszystkim członkom kapituły za pracę. 

Następnie pani Mieczysława Brzoza powiedziała, że ogłoszony został konkurs na dyrektora 

szkoły podstawowej w Drzewianach, do konkursu nie przystąpił żaden kandydat. Drzewiany 

miały już ten problem 3 lata temu , kiedy to pani dyrektor przechodziła na emeryturę i wtedy 

pani Pindelska zgodziła się  jeszcze pełnić tę funkcję, ale teraz powiedziała, że już nie, gdyż 

jest zmęczona i żeby jej nie prosić, bo się na pewno nie zgodzi. W związku z tym, że do 

konkursu nikt się nie zgłosił, to następnym proceduralnym etapem jest to, że organ 

prowadzący zaczyna rozmawiać z kandydatami, których widział by na tym stanowisku i 

powierzyć mu to stanowisko po za konkursem. Pani burmistrz prowadziła rozmowę najpierw 

z nauczycielami ze szkoły w Drzewianach, gdyż być może jest tam osoba, która nie ma może 

typowych kwalifikacji, ale chciałaby kierować szkołą, a wymagane kwalifikacje zrobiłaby 

„po drodze”, jednak nikt się nie zgodził. Po ostatecznych rozmowach, osobą pełniącą 
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obowiązki dyrektora szkoły podstawowej w Drzewianach od 1 sierpnia 2010 roku będzie pani 

Iwona Golas - na okres 1 roku. Po tym czasie ponownie zostanie ogłoszony konkurs, gdyż z 

ustawy wynika, że osoba pełniąca obowiązki może to czynić nie dłużej niż rok. 

W związku z rokiem jubileuszu jest sporo imprez, cały czas poszukiwane są środki na 

zorganizowanie tych imprez. Na „Majówkę” pozyskana została kwota w wysokości 10 tys. 

euro, na konferencję 9.520 euro. Kolejne wnioski zostały rozpatrzone, zbliżają się „Dni 

Bobolic” wniosek uzyskał wsparcie, całkowita wartość projektu to 14.817 euro, otrzymaliśmy 

-  12.594 euro, wkład własny – 2.371 euro. W sierpniu na placu rekreacyjnym w Bobolicach 

odbędzie się festiwal graffiti , jest to impreza typowo dla młodzieży, udało się uzyskać 

wsparcie finansowe – 9.494 euro (wkład własny – 1.066 euro). Będzie to piękna impreza, w 

różnych dziedzinach będzie prezentowana kultura graficiarzy.  

Składane były również wnioski na dofinansowanie kościołów, dzięki staraniom 

przewodniczącego Rady Miejskiej pana Zdzisława Czarneckiego i przewodniczącego 

Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego pana Tomasza Wywioła, kościół w 

Bobolicach na dokończenie organów otrzymał 20.999 zł, a kościół w Głodowej na remont 

dachu 24.967 zł. Od kilku lat władze starały się o wydanie „Legend Bobolickich”, ale brak 

środków finansowych nie pozwalał na realizację. Teraz udało się otrzymać pieniądze – 

10.500 zł (wkład własny – 8.373 zł) i „Legendy Bobolickie” w roku 2013 zostaną wydane, 

będą pięknie ilustrowane. 

20 maja br. pani burmistrz była w ZSP w Dargiń, gdzie odbył się konkurs ekologiczny „Las i 

jego mieszkańcy”. Od 1 września 2010 roku będą przeniesione dzieci z klasy „0” z ulicy 

Pocztowej na ulicę Szkolną. Jest to spowodowane tym, że w pomieszczeniach gdzie dzieci 

miały zajęcia jest wadliwe ogrzewanie. W  związku z tym, że nie opłaca się inwestować 

środków pieniężnych w centralne ogrzewanie, gdyż na przyszły rok jest zaplanowany remont 

parteru budynku na ulicy Pocztowej. Po przeprowadzonym remoncie dalej będą się tam 

odbywały zajęcia dla przedszkolaków, a mieszkania, które się tam znajdują zostaną 

sprzedane. 25 maja odbył się festyn rodzinny w przedszkolu w Bobolicach, tradycyjna, 

piękna, duża impreza. 31 maja br. w świetlicy „Tafla” odbyło się spotkanie „Dzień Osoby 

Bliskiej”, w której uczestniczyło wielu ludzi. Pani Mieczysława Brzoza powiedziała, że jest 

zadowolona, że świetlica wychodzi na zewnątrz. W tej chwili jest tam pedagog szkolny, 

dyrektor szkoły i w-ce dyrektor, te dzieci czują się takie zaszczycone, ważne, że tyle ludzi 

przychodzi ich oglądać, dzieci maja zawsze przygotowany program artystyczny, poczęstunek, 

jest pełna integracja M –GOPS, świetlicy „Tafla” i szkoły. Pani burmistrz pracowała w 

zakresie przygotowania koloni Bobolice – Demmin, kolonia odbędzie się w tym roku w 

dniach 23lipca – 1 sierpnia, przyjedzie do Bobolic grupa niemiecka i dzieci będą 
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zakwaterowane w Białym Borze. 7 maja razem z panią Wiater –Ubysz pani Mieczysława 

Brzoza wzięła udział w uroczystym rozruchu technologicznym biogazowni rolniczej w 

Nacławiu gm. Polanów. Następna taka biogazownia zostanie otwarta w miejscowości 

Świelino i pan prezes oficjalnie powiedział, że planuje dokonać otwarcia  w miesiącu 

sierpniu. 11 czerwca pani burmistrz uczestniczyła w zakończeniu roku akademickiego 

Bobolickiego Uniwersytety Trzeciego Wieku. 12 czerwca był „Dzień Pracownika Gospodarki 

Komunalnej”, impreza  pierwsza w dziejach Zakładu Usług Komunalnych i Oświatowych, 

pięknie zorganizowana, bardzo integracyjna, odbyło się to na stadionie w Bobolicach. 26 

czerwca – Noc świętojańska w Poroście  i zbiórka pieniędzy na ufundowanie sztandaru dla 

OSP Porost, ta jednostka w przyszłym roku obchodzi 65 lat istnienia. Pani burmistrz 

podziękowała M– GOK, ZUKiO, strażakom, radzie sołeckiej, panu Krzysztofowi 

Czajkowskiemu, paniom ze świetlicy w Poroście i prywatnym sponsorom. 26 czerwca br. 

odbył się koncert pieśni religijnej w Goździe. Doskonale były przygotowane dzieci ze szkoły 

podstawowej w Kurowie. 18 czerwca pani Brzoza uczestniczyła jako przewodnicząca jury w 

konkursie na najciekawszą grę planszową, która będzie mówiła o historii Bobolic. Konkurs 

był ogłoszony przez Miejsko – Gminną Bibliotekę Publiczną w Bobolicach z inicjatywy pani 

dyrektor i nosił nazwę „Moja gmina – moja mała ojczyzna”, wpłynęło sporo prac. I miejsce 

zajęły dzieci ze świetlicy w Bobolicach, II miejsce – dzieci ze świetlicy w Bobolicach, III 

miejsce – uczniowie szkoły podstawowej w Kłaninie i w Goździe. 22 czerwca pani burmistrz 

uczestniczyła w zgromadzeniu wspólników RWiK- u jako reprezentant gminy Bobolice, pani 

Mieczysław Brzoza powiedziała, że jeździ tam bezpłatnie w ramach obowiązków służbowych 

i nie pobiera z tego tytułu wynagrodzenia. Przygotowania do uroczystej sesji Rady Miejskiej 

zajęły pani burmistrz bardzo dużo czasu. Sporo osób jest w to zaangażowanych, będzie to 

historyczna chwila dla Bobolic. 21 czerwca br. odbyło się posiedzenie Gminnej Grupy 

Młodzieżowej, w zeszłym roku grupa wyszła z inicjatywą ogłoszenia konkursu „Nauczyciel 

Roku” – konkurs w ubiegłym roku wygrał pan Jan Mokrzycki, w tym roku pan Mokrzycki 

wszedł w skład kapituły, która do tej pory  składała się z czterech uczniów, pana Jarka 

Bączkowskiego, pani Zofii Kęcel, pani Mieczysławy Brzozy. Nauczycielem roku 2010 został 

pan Adam Kowalczyk nauczyciel gimnazjum publicznego w Bobolicach, wyróżnienie 

otrzymali pan Piotr Grzybowski nauczyciel ze szkoły podstawowej w Kurowie i pani Joanna 

Golecka nauczyciel ze szkoły podstawowej w Kłaninie. Pani burmistrz powiedziała, że  w 

tym roku mamy zaplanowane utworzenie czterech nowych placów zabaw w miejscowości: 

Kłanino, Bożniewice, Dargiń i Drzewiany – I etap i doposażenie czterech obecnych 

(Radwanki, Bobolice ul Reja, Bobolice ul. Świerczewskiego, Świelino)  ma się to odbyć do 

10 lipca br. Opracowany jest także plan doposażenia placów zabaw w kolejnych latach 2011-
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2012. Do 12 lipca trwa składanie ofert  na remont świetlic w Kłaninie i Kurowie i osobny 

przetarg na wyposażenie tych świetlic. Termin zakończenia prac remontowych świetlic 

zaplanowany jest na 30 września br. W związku z tym, że rozpoczęły się wakacje i media 

podają informacje o niedożywionych dzieciach podczas odpoczynku letniego i że owe dzieci 

nie mogą doczekać się powrotu do szkoły, gdzie mogą zjeść obiad. W trosce o dzieci pani 

burmistrz wraz z panią Jolantą Stępień kierownikiem M- GOPS w Bobolicach zaczęły 

analizować ile dożywianych w szkołach dzieci było by chętnych odbierać posiłki ze szkół 

podczas wakacji. Dzieci dożywianych na dzień 31 maja jest 270, wszyscy rodzice otrzymali 

ankietę, odpowiedzi udzieliło 145 osób, pośród nich 62 osoby były chętne do odbioru 

posiłków ze szkoły, w związku z tym nie będzie tych posiłków, gdyż za małe jest 

zainteresowanie. Jest to sprawa pilotowana, analizowana i M- GOPS pamiętając o tym, że 

mogą być sytuacje w zakresie niedożywienia, przyznaje zasiłki celowe na zakup artykułów  

spożywczych. Na początku tego roku władze urzędu zwróciły się do wszystkich mieszkańców 

z prośbą o włączenie się do ogólnopolskiej akcji „Apel w sprawie stworzenia narodowego 

programu przeciw działania ubóstwu i wykluczeniu społecznemu”, gmina która chciała się w 

to włączyć miała to rozpropagować  na swoim terenie. Nie mogły w to wchodzić instytucje, 

firmy, czy całe rady gmin i miast, tylko pojedyncze osoby. Pilotował to wszystko Miejsko - 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobolicach i 30 czerwca jest zakończenie tej akcji i 

zebraliśmy deklarację 88 osób z terenu miasta i gminy Bobolice. 

Po wystąpieniu pani burmistrz Mieczysławy Brzozy, pan burmistrz poprosił panią skarbnik o 

przedstawienie pewnej wiadomości. Pani Beata Sempołowicz – skarbnik gminy powiedziała, 

że chciała by przekazać informacje w zakresie kontroli, które się odbywały w Urzędzie 

Miejskim w Bobolicach. Kontrola Najwyższej Izby Kontroli, która miała miejsce w ubiegłym 

roku, odbywała się od maja do czerwca 2009 roku i wówczas wystąpiła  niekorzystna ocena 

dla gminy, w związku z tym NIK wystąpił z zawiadomienie do Rzecznika Dyscypliny 

Finansów Publicznych z podejrzeniem o naruszenie dyscypliny finansów publicznych w 

zakresie dotacji celowych dla stowarzyszeń i w zakresie zakładu budżetowego. Pani skarbnik 

powiedziała, że rzecznik dyscypliny swoim postanowieniem umorzył panu burmistrzowi i 

pani skarbnik postępowanie w sprawie naruszenia dyscypliny finansów publicznych ze 

względu na to, że czyny, które Najwyższa Izba Kontroli zanegowała w aspekcie społecznym 

nie miały istotnego znaczenia. W tym roku również była kontrola NIK w zakresie 

wykorzystania środków funduszu rozwoju kultury fizycznej na obiekty sportowe na terenie 

gminy Bobolice. Ta kontrola była przeprowadzona w okresie od 8 kwietnia do 14 maja br. z 

przerwą w dniu 14 kwietnia. Kontrola dotyczyła rozpoznania potrzeb w zakresie kultury 

fizycznej, poprawności przygotowania wniosków o dofinansowanie ze środków funduszu 
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kultury fizycznej /urząd korzystał z tych środków odnośnie budowy hali widowisko –

sportowej-w wysokości 1 milion 500 tysięcy/, kompletności i aktualności dokumentacji 

inwestycyjnej, stosowanie przepisów ustawy prawo zamówień publicznych przy udzielaniu 

zamówień, realizacja inwestycji i jej terminowość, wydatkowania środków na finansowanie 

inwestycji, oddanie do użytku zakończonych inwestycji oraz kontrola i przestrzeganie 

postanowień umowy o dofinansowanie inwestycji ze środków funduszu rozwoju kultury 

fizycznej i sporu. Ta kontrola jeśli chodzi o zakres finansowy i merytoryczny inwestycji nie 

wniosła żadnych zastrzeżeń, była podstawą do tego żeby później rozliczyć środki w 

Ministerstwie Sportu. 27 czerwca była kontrola ze Szczecina odnośnie budowy boiska 

„Orlik”, nie ma jeszcze informacji, protokołu, ale nie było również żadnych zastrzeżeń w 

czasie trwania tej kontroli.  

 

Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych 
Radny Pan Franciszek Łobocki– powiedział, że występuje w imieniu mieszkańców Starego 

Bornego. W Starem Bornem wjeżdżając od strony Drzewian po lewej stronie od parku jest 

takie miejsce, gdzie odbywają się imprezy organizowane przez mieszkańców i okazało się, że 

teren ten jest własnością Agencji Nieruchomości Rolnej w Koszalinie. Radny zwrócił się z 

prośbą do burmistrzów o przejęcie działki o powierzchni 4,90 ha, w całości lub części. 

Radny Pan Mariusz Walaszczyk– powiedział, że niedawno wpłynęło pismo do urzędu od 

trzech rodzin z Kłanina, że zalewa im woda posesje, wcześniej było więcej studzienek, ale po 

remoncie drogi jest ich dużo mniej. Radny zwrócił się z prośbą do burmistrza o wyjaśnienie 

tej sprawy. 

Ustosunkowując się do wypowiedzi radnego, sołtys Kłanina powiedział, że pismo z Urzędu 

Miejskiego w Bobolicach rodziny otrzymały i sprawa została już załatwiona. 

Głos zabrała pani burmistrz mówiąc, że jeśli chodzi sprawę zalewania posesji rodzin z 

miejscowości  Kłanino, które ten problem zgłosiły, to sama bardzo uważnie się przyglądała 

tej sprawie, gdyż po dużej ilości opadów deszczu wyglądało to bardzo groźnie. Zarząd dróg 

umywał ręce, nie chciał się tym tematem zająć, kiedy została zatrudniona w urzędzie pani 

Magda Pachołek razem z panią burmistrz zajęły się tą sprawą, po większych opadach była 

wizja lokalna w terenie, zostały poproszone osoby, których problem dotyczy i okazało się, że 

właściwie problemu nie ma i te osoby się wycofały i sprawę uważa się za zakończoną. 

Radna Pani Justyna Terlecka -  powiedziała, że zwraca się bardziej do radnej powiatu, ale 

skoro jest już nieobecna poprosiła pana burmistrz Sylwestra Sobańskiego o przekazanie 

informacji dyrektorowi Zarządu dróg powiatowych. Niedawno było remontowane  pobocze w 

stronę  miejscowości Ujazd, czy prace remontowe się już zakończyły i czy ktoś to odebrał, 
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gdyż jest to wykonane fatalnie. Połatane są dziury do miejscowości Nowosiółki a największa 

dziura w  Chlebowie została. Pani radna zapytała również czy będzie zrobiony plac zabaw w 

Chmielnie. 

Pani burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że jest zaplanowany na 2011 rok. 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak – zapytał, czy jest możliwość przyspieszenia wykupu działki 

„ścieżki” na ulicy Jedności Narodowej, aby lokatorzy nie płacili za to czego nie użytkują, 

sprawa trwa już 13 miesięcy. Zwrócił się również z prośbą do dyrektora ZUKiO aby nie 

uszczęśliwiał mieszkańców tym żużlem wysypanym na drodze. Nie ma żadnego efektu, 

pieniądze są wyrzucone w błoto, tragedia. 

Radna Pani Zofia Kęcel – powiedziała, że przy ulicy Łazienkowej, Szkolnej, Fabrycznej 

zostały wzdłuż budynków zdjęte łańcuchy i słupki. Mieszkańcy pytają czy to zostanie z 

powrotem zamontowane i w czyjej to jest gestii. 

Zapytała radna także panią burmistrz czy rozmawiała z panią ze spółdzielni mieszkaniowej, ta 

pani obiecała, że zostaną zabrane stare i zniszczone sprzęty placu zabaw, do tej pory nic nie 

zostało zdemontowane. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki – powiedział, że na drodze Dargiń – 

Grzybnica, podobno został wysypany piach, porobiły się na nowo dziury. Poprosił pana 

burmistrza o zainteresowanie się również i tą drogą. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  udzielił pan burmistrz Sylwester Sobański, 

powiedział, że jeśli chodzi o tą działkę w Starem Bornem to oczywiście władze samorządu 

wystąpią do Agencji Nieruchomości Rolnej z prośbą o przekazanie. 

Natomiast jeśli chodzi o pobocze w stronę Ujazdu to, pan Sylwester Sobański powiedział, że 

kiedy był tutaj na spotkaniu dyrektor Zarządu dróg powiatowych to toczyły się rozmowy i 

dyrektor powiedział, że pobocze ma być zrobione, co prawda nie całe, ale około km od 

Ujazdu. Pan burmistrz powiedział, że będzie miał tą sprawę na uwadze.  

Sprawa działki „ścieżki” na ulicy Jedności Narodowej jest monitowana i wkrótce zostanie 

załatwiona. 

Dyrektor ZUKiO w Bobolicach pan Jan Rewkowski odpowiedzi udzielił odnośnie sprawy 

łańcuszków i słupków przy ulicy Łazienkowej, Szkolnej i Fabrycznej, mówiąc, że zostały 

zdemontowane gdyż zagrażały dzieciom, zakończenia słupków były bardzo ostre, do tego 

były nieestetyczne, brzydkie. Można  pomyśleć nad zamontowaniem ogrodzenia 

drewnianego, które będzie o wiele bezpieczniejsze. 

Sprawa drogi nieco zdziwiła pan dyrektora, gdyż powiedział, że kiedy droga była robiona to 

zapytano pan Zdzisława Strzelczaka, czy jest lepiej niż było, wówczas otrzymano odpowiedź, 
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że lepiej. Pan Rewkowski powiedział, że na pewno jeździ się tam o wiele lepiej niż przed 

remontem, a żeby się nie kurzyło trzeba po prostu jeździć wolniej. Prowadzone są rozmowy z 

władzami miasta i uważa się, że najtaniej było by położyć asfalt, ale na początku trzeba  

zrobić odwodnienie. Dyrektor informacyjnie powiedział, że planowane jest zatrudnienie 

pracownika w dziale budowlanym w celu usprawnienia prac drogowych, dzięki czemu został 

złożony wniosek w Biurze Pracy i otrzymano  kwotę 20 tys. zł na zakup sprzętu.  

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

Projekty uchwał przedstawił: przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

 

 2) w sprawie: zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Bobolice za 2009 rok. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

3) w sprawie ustalenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Gminy Bobolice oraz informacji  o przebiegu wykonania planu finansowego 

samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze, 

 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  
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Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

4) w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania spłat lub 
rozkładania na raty wierzytelności Gminy Bobolice i jej jednostek organizacyjnych z 
tytułu należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny i niepodatkowych 
należności budżetowych o charakterze publiczno-prawnym, do którego nie stosuje się 
przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa. 
 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

 
5) w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 
6)  w sprawie ustalenia stawek opłat za korzystanie z cmentarzy i urządzeń 
cmentarnych na cmentarzach komunalnych Gminy Bobolice. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Jan Rewkowski – Dyrektor Zakładu Usług 

Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta 11 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących”.  
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7) zmieniająca w sprawie dokonania podziału samorządowej instytucji kultury – 
Miejsko -Gminnego  Ośrodka Kultury w Bobolicach i utworzenia Miejsko- Gminnego 
Ośrodka Kultury w Bobolicach i Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Bobolicach. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy. 

 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 
 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Zakładu Usług 
Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach, 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy. 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Głos zabrał radny pan Zdzisław Strzelczak, który powiedział, że dobrze się stało iż Zakład 

Usług Komunalnych Oświatowych w Bobolicach  będzie odpowiedzialny za stadion. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

9) w sprawie uchylenia uchwały. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

10) w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu i udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu gminy za 2009 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  
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11) w sprawie przystąpienia Gminy Bobolice do Stowarzyszenia pod nazwą 

„Zachodniopomorska Sieć Telefoniczna”. 

  

Głos zabrał  Pan Piotr Ciszewski Informatyk Urzędu Miejskiego w Bobolicach. 

Pan Piotr Ciszewski powiedział, że w dniu dzisiejszym zostały przedstawione radnym dwa 

projekty uchwał informatycznych. Pierwszy w sprawie przystąpienia Gminy Bobolice do 

Stowarzyszenia pod nazwą „Zachodniopomorska Sieć Teleinformatyczna” i drugi w sprawie 

przystąpienia Gminy Bobolice do wspólnej realizacji projektów pn. „Wrota Parsęty II – 

infrastruktura społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty” oraz „Wrota Parsęty II -  

Usługi społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty”. Wspólnie pan Piotr z panią 

burmistrz Mieczysławą Brzozą pochylili się nad dokumentacją obu projektów, pojawiło się 

szereg wątpliwości. W celu rozwiania tych wątpliwości, wyjaśnień do projektu uchwały 

udzielił pan Krzysztof Kozakowski z Urzędu Marszałkowskiego ze Szczecina. 

Pan Krzysztof Kozakowski na początku podziękował w imieniu pan Władysława Husejko – 

Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego za zaproszenie na dzisiejszą sesję i 

powiedział, że postara się przybliżyć ideę utworzenia Stowarzyszenia pod nazwą 

„Zachodniopomorska Sieć Teleinformatyczna”.  

„Jesteśmy aktualnie w okresie programowania, kiedy Komisja Europejska dla nowo 

wstępujących regionów państw członkowskich przeznaczyła olbrzymie środki na 

dofinansowanie realizacji min. infrastruktury szeroko pasmowej emisji danych, tak się składa, 

że w naszym regionalnym programie operacyjnym na lata 2007 – 2015 mamy w działaniu osi 

trzeciej, czyli osi nakierowanej na wpieranie rozwoju społeczeństwa informacyjnego, duże 

kwoty środków do wykorzystania, min. w działaniu 3.1 jest to kwota około 140 milionów 

złotych, działanie 3.1 jest dedykowane na rozwój infrastruktury. Chodzi o to żeby zmniejszyć 

tą przepaść cywilizacyjną  między regionem zachodniopomorskim a innymi, np. regionami 

niemieckimi, które w Unii Europejskiej działają już od dawna. Tak naprawdę my jako 

samorządowcy staramy się realizować to już od wielu lat na miarę naszych możliwości, stąd 

min. powołanie związku celowego Parsęta, które stara się już poprzez drugi okres 

programowania realizować informatyzację, komputeryzację jak i też w tej chwili budowę 

sieci. Tak naprawdę te oba projekty są wzajemnie komplementarne w związku z tym 

samorząd gminy w Bobolicach może uczestniczyć w tych projektach równorzędnie. Jeśli 

chodzi o kwestie związane z powołaniem stowarzyszenia, ten proces już się rozpoczął, 

jesteśmy w tej chwili w trakcie drugiego tygodnia powoływania tego stowarzyszenia. Na 

dzień dzisiejszy akcesje do stowarzyszenia zgłosiło już ponad 30 jednostek z terenu 
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województwa zachodniopomorskiego i jesteśmy cały czas w kontakcie również z zarządem 

związku celowego Wrota Parsęty, staramy się wypracować wspólne porozumienie, tak żeby 

projekty, które będą realizowane w skali województwa, były wzajemnie ze sobą spójne. Min. 

jutro (01.07) w Szczecinie odbędzie się takie spotkanie, natomiast rzecz ważna jest tego 

rodzaju, żeby państwo jako samorząd, jako radni w pierwszej kolejności zinwentaryzowali 

swoje potrzeby, czyli jeżeli samorząd podejmie wyzwanie uczestniczenia w Stowarzyszeniu 

pn. „Zachodniopomorska Sieć Teleinformatyczna” państwo powinniście wiedzieć czego od 

tego stowarzyszenia oczekujecie. Jakiego rodzaju potrzeby powinny być w pierwszej 

kolejności zaspokojone, dlatego że niezależnie od zapisu statutu tego stowarzyszenia 

będziemy się starali w ramach funkcjonowania tej organizacji pochylić się nad wszelkimi 

problemami jednostek, dlatego że zdefiniowaliśmy zupełnie różne problemy w tym zakresie 

na terenach wiejskich, zupełnie inne na terenach miast i dużych miast. Duże miasta spokojnie 

byłyby w stanie same poradzić, niemniej przykład Koszalina, którego radni wczoraj podjęli 

uchwałę o  przystąpieniu do stowarzyszenia, pokazuje że też chcą być razem, dlatego „że w 

jedności siła”, tak naprawdę chodzi o zbudowanie regionalnego aliansu solidarnego 

współdziałania w obszarze telekomunikacyjnym. Lada tydzień wejdzie w życie ustawa o 

wpieraniu usług telekomunikacyjnych, która da wszystkim samorządom podstawy prawne do 

funkcjonowania na rynku telekomunikacyjnym, może się zdarzyć, że samorząd będzie 

operatorem telekomunikacyjnym, to państwo radni podejmują decyzję czy powołać zakład 

gospodarczy zajmujący się obszarem telekomunikacji, czy też w jakiż inny sposób realizować 

te potrzeby, tutaj nie chodzi tylko i wyłącznie o potrzeby mieszkańców.  Komisja europejska 

dając kwotę 140 milinów złotych na infrastrukturę, obwarowała te pieniądze kilkoma 

warunkami, min. warunkiem podstawowym jest konieczność zbudowania sieci szkieletowej i 

sieci dystrybucyjnej, tak żeby można było połączyć w jedną homogeniczną sieć samorządową 

zarówno wszystkie powiaty jak i gminy. Tak naprawdę w efekcie państwo dostaniecie do 

siedziby gminy pakiet usług telekomunikacyjnych, które będzie można wykorzystywać w 

takim zakresie w jakim samorząd uzna za właściwe, w związku z tym zakładamy, że 

światłowód, który zostanie doprowadzony do siedziby gminy będzie miał przepustowość co 

najmniej 1GB/s , zakładamy, że jakość i cena tych usług musi być dla samorządu 

korzystniejsza niż te oferty komercyjne, które są dostępne na rynku. Samorząd województwa 

przez ostatnie pół roku realizował inwentaryzację istniejącej infrastruktury 

telekomunikacyjnej, zarząd województwa podpisał porozumienia z grupą dziesięciu 

największych operatorów telekomunikacyjnych, którzy mają swoje aktywa na terenie 

województwa i my mamy w tej chwili wiedze jak przebiegają poszczególne lokalizacje 

węzłów wszechobecnego dostępu   oraz topologię sieci, które są zachowane, które istnieją na 
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terenie województwa, w związku z tym wnosząc aportem te dane, tą wiedzę do 

stowarzyszenia poszczególni członkowie będą mieli przesłanki racjonalne do projektowania 

swoich sieci w optymalnym kształcie. Tutaj chcemy uniknąć tego zjawiska, którego każdy z 

nas doświadcza poruszając się po drogach, że mamy do czynienia z drogami: gminnymi, 

powiatowymi, wojewódzkimi, krajowymi i jest to podział w wyniku, którego mamy swoistą 

„wieżę Babel”, nikt z nikim nie potrafi się porozumieć, w pewnym momencie jest umowna 

granica i zaczynają się „kocie łby”. Chcemy żeby ta sieć samorządowa za pieniądze Komisji 

Europejskiej, które zostały nam jako województwu przyznane były zagospodarowane, 

wykorzystane w sposób racjonalny i optymalny, nikt w pojedynkę nie jest w stanie tego 

zrobić, dlatego chcemy, żeby w ramach stowarzyszenia, które jest powoływane, nie na 

ograniczonym obszarze województwa ale na całym obszarze województwa można było 

współdziałać. Jeśli chodzi o kwestie, które zostały poruszone wcześniej, faktem jest, że 

konsorcjum „Wrota Parsęty” uzyskał akceptację swojego projektu „Wrota Parsęty II” w 

ramach finansowania  regionalnego programu operacyjnego zarówno w dzia łaniu 3.1 jaki i 

3.2. W działaniu 3.1 ta kwota, która może być do dyspozycji związku celowego to ponad 20 

milionów złotych i tutaj rzeczą ważną jest, że wpisanie na aktualizację listy indykatywnej 

projektów kluczowych województwa w tym zakresie, powoduje, że projekt który powinien 

być przedstawiony w miesiącu już lipcu, powinien być spójny z koncepcją organizacyjno – 

finansową zaakceptowaną przez radnych wojewódzkich, uchwałą Sejmiku Województwa 

Zachodniopomorskiego z listopada ubiegłego roku, w związku z tym, te procesy, które się 

dzieją one nie są oderwane, one są synchronizowane na poziomie województwa. Natomiast 

państwa autonomiczną decyzją będzie to czy będziecie chcieli uczestniczyć w ramach 

Stowarzyszenia „Zachodniopomorska sieć Teleinformatyczna” i tam mieć prawo głosu i 

współdecydowania   o kierunkach zaangażowania tych środków i możliwości, jak również 

wymiany doświadczeń czy też będzie chcieli funkcjonować w ramach jedynie tego związku 

celowego „Wrota Parsęty” bo tak na dobrą sprawę możliwości i środków finansowych w tym 

okresie programowania na zabezpieczenie potrzeb telekomunikacyjnych jest bardzo dużo. 

Natomiast problemem jest z absorpcja, jednostki nie mają środków własnych na wkład, w 

związku z tym bardzo wiele jednostek się nawet nie pochyla nad możliwościami absorpcji. 

Niemniej my chcemy w ramach stowarzyszenia  przekazać całą wiedzę na temat istniejących, 

rozproszonych możliwości finansowania państwa projektów w tym obszarze tak zwanej 

„ostatniej mili”, która dla państwa jest najbardziej interesujący min. w oparciu o program 

operacyjny innowacyjna gospodarka gdzie w działaniu 8.3, państwu jako gmina, macie 

prawo, macie możliwość np. do prowadzenia sygnału samego  Internetu(…). Chodzi o 

szeroko pasmową transmisję danych, gdzie Internet jest jednym z elementów, jeśli chodzi o 
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projekt 1.3 tam chodzi o sygnał Internetu, dostarczyć sygnał Internetu do 33 gospodarstw 

domowych, które są zagrożone wykluczeniem społecznym, czyli jeżeli mamy na terenie 

gminy rodziny, które korzystają z pomocy społecznej, w których są dzieci, szczególnie dzieci 

uczące się to w tym momencie można stworzyć jako samorząd projekt o dofinansowanie 

budowy sieci na terenie gminy, które doprowadzi sygnał do tych 33 gospodarstw domowych, 

bo wykluczenie społeczne pokrywa się z wykluczeniem cyfrowym ale pod pretekstem tego 

doprowadzenia państwo możecie doprowadzić światłowody do wszystkich newralgicznych 

miejsc do funkcjonowania gminy i władza wdrażająca nie może się temu sprzeciwić, bo tak 

jest skonstruowany ten program, że państwo możecie nawet wystąpić o dofinansowanie rzędu 

20 milionów złotych, problemem jest wkład własny, dlatego że w tym przypadku jest 

konieczność sfinansowania 15% wkładu własnego i co się dzieje, w momencie kiedy 

współdziałamy w ramach takiego stowarzyszenia na wniosek członków stowarzyszenia 

można doprowadzić do takiej sytuacji, że zarząd województwa, Sejmik Województwa 

Zachodniopomorskiego uchwali jako współudziałowiec realizacji tych przedsięwzięć wkłada 

7,5% wkład własny i wówczas gmina, która chce zrealizować projekt nie musi płacić 15% 

tylko 7,5% , możliwości organizacyjnych, technicznych i finansowych w ramach takiego 

współdziałania jest bardzo wiele, nam zależy na tym, żeby zapewnić temu regionowi, temu 

województwu zrównoważony rozwój  w oparciu o zrównoważoną się samorządową, żeby nie 

było czegoś takiego, że są gminy lepiej i gorzej dołączone do infrastruktury, a jeśli chodzi o tą 

infrastrukturę szeroko pasmowej transmisji danych to nie jest to tylko Internet, Internet jest 

jednym z elementów, tak naprawdę chodzi tu o wszelkie usługi telekomunikacyjne w zakresie 

E – Administracji, E – Turystyki, E – Edukacji, jak również E – Zdrowia, już teraz zarząd 

województwa podjął decyzję o tym, żeby przystąpić do budowy aplikacji E - Turystyki i E – 

Administracji za kwotę 23 milionów złotych i założenia koncepcji budowy tych systemów 

będą uzgadniane z członkami stowarzyszenia. To członkowie stowarzyszenia będą mieli 

realny wpływ na projekt, który realizowany za kwotę w skali województwa i będzie służył 

jako platforma systemowa dla wszystkich podmiotów dla jakich będą związane. Ja 

oczywiście mógłbym o tym opowiadać dłużej, ale nie chciałbym przedłużać swojego 

wystąpienia w związku z tym proszę o zadawanie pytań.” 

Pan Piotr Ciszewski informatyk Urzędu Miejskiego w Bobolicach poprosił pan Krzysztofa 

Kozakowskiego o przedstawienie mechanizmu finansowania projektu. Pan Kozakowski 

powiedział, że od pół roku toczą się konsultacje w ramach konwentu wójtów, burmistrzów, 

prezydentów oraz starostów, konsultacje dotyczące stworzenia algorytmu, jak i mechanizmu 

finansowania. Poprzez konsultacje z przedstawicielami poszczególnych samorządów doszło 

do skonkretyzowania takiej formuły algorytmu, która jest oparta o dochody własne 
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poszczególnych jednostek podzielone przez dochody własne wszystkich jednostek, w 

związku z tym zostały wzięte pod uwagę dane uzyskane z RIO. W gminie Bobolice kwota 

udziału, wartość składki bieżącej za 2010 rok, wynosiłaby 1.476,23 zł ( co stanowi udział 

procentowy jednostki – 0,027%) , natomiast wartość składki bieżącej za rok 2011 wynosiłaby 

3.359,97 zł ( co stanowi udział procentowy jednostki – 0,061%). Zostało to oparte na danych 

szacunkowych uproszczonych terminarzach wydatków stowarzyszenia, gdzie zakładano, że 

na wydatki takiego stowarzyszenia w roku 2010 będzie potrzeba 350 tysięcy złotych, 

natomiast w roku 2011 – 800 tysięcy złotych. Wysokość składki inwestycyjnej będzie 

uzależniana od decyzji walnego zgromadzenia, członkowie stowarzyszenia będą określali jaki 

model realizacji sieci i usług będzie funkcjonował na ich terenie. 

Pan Ciszewski powiedział, że mówi się o usługach elektronicznych i poprosił, żeby pan 

Kozakowski konkretnie powiedział jakie  usługi elektroniczne będą, jaka ta wartość dodana 

będzie po ewentualnym przystąpieniu do stowarzyszenia i czy same usługi ruszają jakby 

równolegle w momencie budowy sieci teleinformatycznej, czy najpierw budujemy całą 

infrastrukturę techniczną a później zajmujemy się usługami. 

Pan z Urzędu Marszałkowskiego ze Szczecina powiedział, że nie można dopuścić do tego, 

żeby rozpocząć budowę infrastruktury sieciowej bez rozpoczynania budowy aplikacji usług. 

Teraz już zostały rozpoczęte min. decyzjami zarządu, procesy realizacji, przygotowania do 

wyłonienia podmiotu, który będzie przygotowywał studium wykonalności właśnie dla 

realizacji E – Aplikacji w zakresie E – Turystyki i E – Administracji. W niedługim czasie 

zostaną uruchomione badania dotyczące potrzeb na terenie naszego województwa w zakresie 

realizacji usług sieciowych w obszarze E – Zdrowia. W tej chwili już są przygotowania do 

realizacji aplikacji w zakresie E – Edukacji z nastawieniem na obsługę samorządu. Jeżeli 

gmina w tej chwili ponosi koszty związane z wykorzystaniem telefonu to w tym momencie 

telefonia po tej samej sieci byłaby praktycznie bezpłatna. Najważniejszą rzeczą jest żebyśmy 

mieli zintegrowaną infrastrukturę przesyłu tej szeroko pasmowej transmisji danych. 

Pan Piotr Ciszewski powiedział, że generalnie mówi się o typowym scentralizowaniu  usług 

elektronicznych, bo portali turystycznych, gdzie można zajrzeć i zobaczyć listę miejsc 

ciekawych na danym obszarze to jest mnóstwo. Mówiąc krótko jest to scentralizowanie jakieś 

platformy w ramach regionu, gdzie każdy samorząd będzie miał autonomię w dostarczaniu 

tych danych, ale platforma dla całego województwa będzie wspólna. Zapytał także czy 

projekt ma za zadanie zlikwidowanie tak zwanych „białych plam”, na terenie gminy 

borykamy się z tym problemem  już od dawna. Z projektu stowarzyszenia wynika, że sieć 

dystrybucyjną będzie samorząd musiał wybudować we własnym zakresie. 
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Pan Krzysztof Kozakowski powiedział, że samorząd nie jest w stanie wybudować sieć 

dystrybucyjną za własne pieniądze, we własnym zakresie. W ramach stowarzyszenia są plany 

powiązania problemów sieci dystrybucyjnej z realizacją sieci szkieletowej i dostępowej. 

Prowadzone są negocjacje żeby rząd Polski zdecydował się przenegocjować zapisy 

Regionalnych Programów Operacyjnych w ten sposób, żeby nie ograniczać środków jedynie 

do obszaru szkieletu i dystrybucji, ale żeby również dać szansę samorządom czerpania z tych 

środków na realizację projektów dostępowych. Założeniem stowarzyszenia jest to, żeby takie 

problemy spotykały się w ramach funkcjonowania tego stowarzyszenia w skali województwa, 

żeby dla każdego typu jednostek samorządowych przewidzieć konkretne możliwości 

wsparcia, tak żeby procedura była dostosowana do wielkości jednostki. 

Informatyk urzędu powiedział, że na dzisiejszej sesji zostały przedstawione dwa projekty 

uchwał informatycznych i zapytał, które części tych projektów będą realizowane przez 

Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. Odpowiedzi udzielił pan Kozakowski, mówiąc iż w 

projekcie Parsęty jest mowa o systemie informacji przestrzennej i usługach, które mają być 

realizowane, one nie powinny pokrywać  się z realizacjami, które będzie inicjowało całe 

stowarzyszenie. Zakłada się również, że elementy rozwiązań technicznych, które będą 

przygotowywane w jednostkach indywidualnie mogą stać się rozwiązaniami dla całego 

województwa. Pan Piotr Ciszewski powiedział, że  budujemy infrastrukturę otwartą gdzie 

jako pierwszy Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty wnosi pierwsze usługi elektroniczne. 

Na pytanie pan Ciszewskiego – kiedy można przystąpić? Pan Kozakowski odpowiedział, że 

przystąpić można zawsze, ale trzeba mieć świadomość, że proces już się rozpoczyna bez 

względu na ilość członków. We wrześniu planowane jest walne zgromadzenie członków 

stowarzyszenia, gdzie będą zapadały strategiczne decyzje, więc nieobecni nie będą mieli 

prawa głosu. 

 Radna pani Bogusława Marchewka, zapytała  czy na terenie innych województw powstają 

takiego typu stowarzyszenia. Pan Kozakowski powiedział, że w ubiegłym tygodniu w 

Zakopanem odbyła się doroczna konferencja „Miasta w Internecie”, spotkali się 

przedstawiciele wszystkich regionów, dużych miast i przedstawiciele rządu, na którym 

podsumowano aktualny stan absorpcji środków i budowy sieci regionalnej w Polsce. Okazało 

się, że regiony nie wiedzą jak realizować to zadanie, Unia daje pieniądze, a my nie mamy 

dobrych wzorów, w związku z tym w regionach jest w tej chwili stagnacja. Pan Marszałek 

Husejko jako pierwszy odważył się w skali kraju na propozycję solidarnego budowania 

aliansu regionalnego razem ze wszystkimi samorządami. 

Pani  Bogusława Marchewka – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Bobolicach  powiedziała, że sprawa przystąpienia do Stowarzyszenia  „Zachodniopomorska 
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Sieć Teleinformatyczna”, pomimo przekazanych na ten temat informacji jest bardzo trudna, 

potrzeba czasu żeby to wszystko przeanalizować  w związku z tym poprosiła o przesunięcie 

terminu podjęcia uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bobolicach pan Zdzisław Czarnecki zgodził się z 

propozycją radnej i poprosił o głosowanie nad wnioskiem – podjęcia uchwały w późniejszym 

terminie. 

Wniosek został podjęty jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

Pan Krzysztof Kozakowski podziękował wszystkim i w ramach edukacji złożył na ręce 

przewodniczącego Rady dwa podręczniki: „Jak skutecznie prowadzić informatyzacje Gminy” 

i „Jak budować szerokopasmowe sieci na terenie własnych jednostek” 

 

12) w sprawie przystąpienia Gminy Bobolice do wspólnej realizacji projektów pn. 

„Wrota Parsęty II – infrastruktura społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty” 

oraz „Wrota Parsęty II -  Usługi społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty”. 

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Zastępca Burmistrza 

Bobolic. 

Pani Burmistrz powiedziała, że jest wiele wątpliwości przy projekcie uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Bobolice do Stowarzyszenia pod nazwą „Zachodniopomorska Sieć 

Teleinformatyczna” i  również  przy tym projekcie uchwały jest wiele niewiadomych. 

Projekt składa się z dwóch części, pierwsza dotyczy infrastruktury społeczeństwa 

informacyjnego a druga – usług społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty. Celem 

projektu „Wrota Parsęty II -  Infrastruktura społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu 

Parsęty”  jest zapewnienie bezpiecznego, powszechnego i szerokopasmowego dostępu do 

sieci Internet dla: mieszkańców, jednostek administracji publicznej oraz przedsiębiorców 

funkcjonujących na terenie województwa zachodniopomorskiego. W tym celu w ramach 

projektu zostanie zbudowana sieć technologii światłowodowej, która zapewni mieszkańcom z 

terenów wykluczonych cyfrowo dostęp do usług szerokopasmowych. Natomiast celem 

projektu „Wrota Parsęty II – Usługi społeczeństwa informacyjnego  w dorzeczu Parsęty” jest 

wprowadzenie dyrektywy INSPIRE na terenie gminy. Realizacja projektu usprawni i 

zwiększy dostęp do zasobów danych posiadanych przez gminy dla mieszkańców oraz 

wzmocni współpracę pomiędzy jednostkami gminnymi. 

Głos zabrał pan Piotr Ciszewski, który powiedział, że postara się wyjaśnić niektóre 

wątpliwości i jeśli chodzi o INSPIRE jest to pojęcie, które wyjaśnia dyrektywę unijną, która 
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została przyjęta i obowiązuje na terenie Unii Europejskiej, określa ona zespół środków 

prawnych, technicznych usług, które mogą być uruchomione, umożliwiające powszechny 

dostęp danych  do  informacji przestrzennej tylko na terenie unii. Natomiast jeśli chodzi o 

informacje dotyczące ostatecznych środków finansowych, to tak naprawdę tego nikt jeszcze 

nie wie. Pan Piotr w rozmowie jaką przeprowadził ze związkiem w sprawie finansowania, 

otrzymał odpowiedź, że będzie się to kształtowało od 150 tys. zł do 300 tys. zł. Mając takie 

szerokie spektrum ciężko jest podjąć konstruktywną decyzję. Wątpliwości dotyczyły także 

odpowiedzialności za realizację projektu, za utrzymanie projektu odpowiedzialności z innymi 

beneficjentami. Związek odpowiada, że on jako beneficjent będzie odpowiedzialny za 

realizację, utrzymanie trwałości a nasz obowiązek ogranicza się do udostępniania 

dokumentacji na potrzeby kontrolne, wnoszenie środków finansowych i współpracy na 

zasadzie podpisanego porozumienia ze związkiem. 

Pani radna Bogusława Marchewka w związku z tym, że temat jest trudny, obszerny i potrzeba 

radnym czasu na zastanowienie i dokonanie analizy, wnioskowała o podjęcie uchwały w 

późniejszym terminie. 

 

Wniosek został podjęty jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

Ad. 9. Wolne wnioski. 
W wolnych wnioskach zabrał głos Pan Zdzisław Kurta radny Rady Miejskiej  mówiąc, że 26 

czerwca br. wraz z panem: Pawłem Jankowskim, Krzysztofem Muzyczuk byli na zawodach 

wojewódzkich w Gryficach i zajęli w pojedynku strzeleckim III miejsce, a w klasyfikacji 

ogólnej  IV miejsce, łącznie do Bobolic przywieźli pięć pucharów. 

Głos zabrał radny Jerzy Nowomiejski, który powiedział, że przekazuje informacje w imieniu 

sołtysa Głodowej pana Bogdana Majewskiego, na drodze wojewódzkiej  biegnącej  przez 

miejscowość Głodowa  znajduje się most, wzdłuż mostu jest rozpoczęty remont pobocza, jest 

to rozkopane i nie nadaje się do użytku. 

Radna pani Bogusława Marchewka złożyła propozycję  o zorganizowanie wycieczki do 

biogazowni. Pan Nowomiejski nawiązując do propozycji radnej powiedział, że w niedługim 

czasie będzie rozmawiał z Prezesem firmy Poldanor i zapyta czy istnieje możliwość 

zorganizowania właśnie takiej wycieczki do miejscowość  Przechlewo.  
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Ad. 10 . Zakończenie obrad.  

 
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice.  

Protokołowała: Monika Wójcik 

 


